
Protokół 
z posiedzenia Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

z dnia 18.03.2008 r. 
 
 
 
 
 Posiedzenie odbyło si� w sali konferencyjnej Wojewódzkiego O�rodka Ruchu 
Drogowego w Kielcach. Posiedzenie otworzył pan Dyrektor Czesław Dawid w imieniu 
Przewodnicz�cego Rady pana Adama Jarubasa, któremu pilne obowi�zki słu�bowe 
uniemo�liwiły obecno�� w posiedzeniu. 
 Pan Dyrektor przywitał obecnych na posiedzeniu v-ce wojewod� Piotra �oł�dka, insp. 
Kawalca – z-ce Komendanta Wojewódzkiej Policji, oraz wszystkich członków Rady i 
jednocze�nie przedstawił porz�dek obrad, do którego nie zgłoszono uwag. 
 Zgodnie z przyj�tym porz�dkiem Dyrektor Dawid głos oddał przedstawicielowi KWP 
w Kielcach panu nadkom. Romanowi Plewniakowi, który zapoznał zebranych z analiz� 
zdarze� drogowych za okres ostatnich 3 lat. 
 W swoim wyst�pieniu pan Plewniak zwrócił uwag� na niepokoj�cy wzrost ilo�ci ofiar 
�miertelnych w wypadkach drogowych w województwie �wi�tokrzyskim, jest to najwi�ksza 
dynamika w Polsce. 
 Najbardziej zagro�onym powiatem jest powiat kielecki – 56% wypadków. 
Zgodnie z analiz� 25% ogółu wypadków w województwie miało miejsce na terenie miasta 
Kielce gdzie wytypowano 18 ulic, na których najcz��ciej te wypadki wyst�powały. 
 Inny wska	nik, który wzi�to pod uwag� to wypadki na skrzy�owaniach. Wytypowano 
10 skrzy�owa� o najwi�kszej ilo�ci takich zdarze�. 
Zdaniem pana Plewniaka s� to skrzy�owania gdzie wyst�puje jeszcze sygnalizacja starego 
typu. Zaapelował do władz miasta aby w miar� szybko wprowadzi� inteligentn� sygnalizacj� 
a szczególnie na tych skrzy�owaniach, co na pewno przeło�y si� na zmniejszenie na nich 
wszelkich zdarze� drogowych. 
Nadkom. Plewniak pokazał statystyki zdarze� na wytypowanych skrzy�owaniach. 

1. ul. Jesionowa – Warszawska – �wi�tokrzyska - 4 wypadki; 1 zabitych; 4 
rannych; 41 kolizji. 

2. al. Solidarno�ci – Tysi�clecia   - 5 wypadków; 8 rannych;   
23 kolizje, 

3. ul. Radomska – Szybowcowa    - 5  wypadków,  10 rannych,  
10 kolizji, 

4. ul. Jesionowa – Toporowskiego   - 5  wypadków,  6  rannych, 
14 kolizji, 

5. ul. Jesionowa – Zagna�ska – Łódzka  - 6 wypadków,  9 rannych, 
14 kolizji, 

6. Al. IX Wieków Kielc – Nowy �wiat  - 5  wypadków,  7  rannych,  
7 kolizji, 

7. ul. Seminaryjska – Jana Pawła II   - 6  wypadków,  8  rannych,  
17 kolizji, 

8. Rondo Grudzi�skiego    - 7  wypadków,  7  rannych,  
74 kolizje, 

9. ul. Grunwaldzka – Armii Krajowej  - 12 wypadków,  17  
rannych,  40  kolizji, 

10. ul. Grunwaldzka – Jagiello�ska   - 5  wypadków,  7 rannych,  
41 kolizji. 



Na tych  wszystkich skrzy�owaniach jest pilna potrzeba zmiana przestarzałej 
sygnalizacji na nowoczesn�. 

Policja wskazuje tez na miejsca niebezpieczne na drogach krajowych i wojewódzkich 
lecz miejsca te w ci�gu 3 lat analizowanych nie powtarzaj� si�, a wi�c zdaniem p. Plewniaka 
�wiadczy� to mo�e o bł�dach ludzkich natomiast geografia zdarze� drogowych si� zmienia. 
Ko�cz�c p. Plewniak stwierdził, �e Policja robi wszystko, aby ograniczy� liczby zdarze� 
drogowych, ale mog� t� kwesti� poprawi� jedynie wspólne działania Policji i zarz�dów dróg. 

W tym miejscu głos zabrał Starosta kielecki p. Janus zwracaj�c uwag�, �e w analizie 
brak jest podziału dróg w powiecie kieleckim na drogi powiatowe, krajowe czy wojewódzkie 
przez co statystyka jest mało wiarygodna a wr�cz dla niego jako Starosty bardzo krzywdz�ca. 
Podkre�lił, �e na drogach powiatowych, którymi zarz�dza jest bardzo mała ilo�� wypadków 
drogowych st�d sugeruje, aby w przyszło�ci dzieli� drogi na powiatowe i inne pod k�tem 
zarz�dzaj�cego drog�. 

Dyrektor MZD p. Wójcik stwierdził, �e jakkolwiek statystyka wypadkowa w Kielcach 
jest niekorzystna to uspokoił, �e wszystkie elementy wymienione w analizie s� podj�te do 
realizacji, bo albo s� ju� projekty zmian organizacyjnych albo s� projekty modernizacji 
sygnalizacji �wietlnej. Je�li uzyska si� pieni�dze z programu operacyjnego „Rozwój 
�wi�tokrzyskiego” w kwocie ok. 2 mln zł, to w tym roku wi�kszo�� sygnalizacji zostanie 
zmodernizowana. 
Pozostałe w�zły i skrzy�owania czy odcinki proste obj�te s� projektami przebudowy lub 
czeka si� na pieni�dze. Prace trwaj� i s� na ró�nym stopniu zaawansowania. 
Pan Dyrektor Dawid zapytał czy wobec głosu starosty kieleckiego Policja mo�e rozbi� 
zdarzenia na poszczególne kategorie dróg. Pan nadkom. Plewniak wyja�nił, �e oczywi�cie 
takie informacje mo�e przekaza� panu Staro�cie i ka�demu z członków Rady je�li b�dzie 
sobie tego �yczył. Zdarzenia b�d� rozbite na poszczególne kategorie dróg. 
 Pani Iwona Podsiadło z GDDKiA poinformowała, �e posiada informacje o wypadkach 
w wersji elektronicznej z podziałem na drogi powiatowe, krajowe, wojewódzkie i mo�e te 
informacje równie� przekaza� zainteresowanym. 
 Pan starosta uzupełnił, �e nie mog� uzyska� pieni�dzy z programu „Gambit”, bo 
wypadkowo�� na drogach powiatu kieleckiego jest zbyt niska a wi�c przedstawione statystyki 
mijaj� si� z prawd� i nie mo�na mówi�, �e w powiecie kieleckim jest du�o wypadków. 
Jednocze�nie p. Starosta poprosił GDDKiA o elektroniczn� statystyk� z podziałem na 
wszystkie kategorie dróg. 
Sekretarz WRBRD Tadeusz Solarz zwrócił uwag�, zebranym, �e sprawa nie ko�czy si� na 
przedstawionej analizie, gdy� jest to pierwszy etap. B�d� jeszcze dalsze informacje zespołu 
roboczego oparte na raportach Zarz�dów dróg, a wi�c dalsze informacje b�d� dokładniejsze i 
bardziej szczegółowe. 
Nast�pnie P. Dyrektor Dawid poprosił o informacj� z wydatkowania �rodków na Brd przez 
WORD Kielce w roku 2007. 
Informacj� przedstawił Asystent Dyrektora ds. Brd Pan Michał Piechota. Podkre�lił, �e 
wst�pnie zaplanowana kwota na Brd wynosz�ca 100 tys. zł została pó	niej zwi�kszona o 50% 
a w ostateczno�ci w roku 2007 WORD wydatkował na Brd  kwot� 218 tys. zł. 
Pan Michał Piechota zapoznał zebranych z konkretnymi wydatkami na poszczególne 
działania szczegółowo analizuj�c ka�de z nich. 
 Po przedstawieniu rozliczenia wydatków Dyrektor Dawid poprosił, p. M. Piechot� o 
zapoznanie, zebranych z planowanymi wydatkami na BRD przez WORD w 2008 r. w celu 
zatwierdzenia ich przez Rad�. Pan M. Piechota przekazał wszystkim członkom Rady plan 
wydatkowania �rodków na BRD w 2008 r. omówił przedstawiony plan informuj�c o istotnych 
zamierzeniach w tej kwestii. Zaznaczył, �e zaplanowana kwota na BRD w 2008 roku wynosi 
150 tys. zł.. 



 Dyrektor Dawid zaznaczył, �e mo�e by� tak, �e zaplanowana kwota mo�e by� nieco 
wy�sza, ale to mo�e okaza� si� w trakcie roku. Plan wydatków na BRD w 2008 r. 
przedstawiony przez WORD został jednogło�nie zatwierdzony. 
 Pan Dyrektor Dawid przechodz�c do spraw ró�nych poprosił o wypowied	 Pani� 
Podsiadło z GDDKiA odnosz�c si� do analizy zdarze� wyja�niła, �e zmieniły si� zasady 
okre�lania miejsc niebezpiecznych. Dla GDDKiA analizy takie wykonuje Politechnika 
Gda�ska i Krakowska a miejsca zagro�one s� to miejsca gdzie s� ofiary �miertelne a nie ilo�ci 
wypadków. 
 Wydzielane s� odcinki a nie punkty najbardziej zagrozone i na tej podstawie 
przyjmuje si� zadania do realizacji. GDDKiA ustawia równie� słupy pod fotoradary na 
drogach 7 i 9. 
 Sekretarz zabieraj�c głos poinformował, �e sekretariat Rady opracował i przesłał 
sprawozdanie do Krajowej Rady Bezpiecze�stwa ruchu Drogowego. Sprawozdanie oparte 
zostało nie tylko o działalno�� uj�t� w planie pracy, ale równie� o zagadnienia obj�te 
programem „GAMBIT” 
 Sekretarz p. T. Solarz zdecydowanie zach�cał do pracy w zespołach roboczych, gdy� 
w planie pracy wi�kszo�� punktów (zada�) przekazane jest do realizacji przez zespoły 
robocze. Prosił, aby wszyscy przewodnicz�cy zespołów roboczych przygotowali na najbli�sze 
spotkanie Rady informacje o mo�liwo�ciach rozwi�za� uj�tych w planie pracy zada�, które 
le�� w ich zainteresowaniu. Jeszcze raz poprosił, aby nie czeka�, ale ju� rozpocz�� prace 
zespołowe. 
 Dyrektor Dawid na zako�czenie podzi�kował wszystkim zebranym za uczestnictwo w 
posiedzeniu i �yczył wszystkim spokojnych �wi�t Wielkanocnych. 
 Na tym zako�czono posiedzenie WR BRD. 
 
 
 
 Protokołował       Sekretarz WR BRD 
 
         Michał Piechota          Tadeusz Solarz 



 
 
 



 
 
 



 
 

 


